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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ SPOLEČNÉ 
PROGRAMOVÉ RADY 
 

 

Fakulta: ECON: Ekonomicko-správní fakulta   

Název studijního programu1:   B-FIN Finance, N-FIN Finance, B-FUD Finance, účetnictví a daně 

Typ: Bakalářský a navazující magisterský  

Předsedající programové rady:  doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D.                   

Počet studijních programů ve společné programové radě: 3 

 

Datum zasedání programové rady: 3.10.2024  

 

Účast  

Jméno Zařazení 

Doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D. Předsedající programové rady – garant studijního 
programu N-FIN 

Oleg Deev, Ph.D. Garant studijního programu B-FIN, akademický 
pracovník z daného programu 

Ing. Dagmar Vágnerová Linnertová, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Doc. Ing. Tomáš Plíhal, Ph.D. Akademický pracovník z daného programu 

Mgr. Ing. Filip Hampl, Ph.D., LL.M. Akademický pracovník z daného programu 

Afroditi Alexandridu Zástupce studujících  

Bc. Matěj Horák (online) Zástupce studujících 

Jakub Okruhlica Zástupce studujících 

Ing. Jan Svoboda Zástupce zaměstnavatelů absolventů 

Ing. Petr Valouch, Ph.D. Garant přiřazeného programu CŽV a B-FUD, 
akademický pracovník z daného programu 

 Další osoby* 

* Doplňte řádky podle potřeby 

                                                           
1 V případě společné programové rady uveďte všechny studijní programy programové rady 
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1. Zhodnoťte uplynulý rok uskutečňování studijního programu (např. přijímací řízení, studijní 

neúspěšnost, státní závěrečné zkoušky, internacionalizaci). Pokud studijní program obsahuje 

studijní plán v distanční nebo kombinované formě studia, zaměřte se také na zhodnocení těchto 

plánů. Věnujte se prosím specificky výsledkům studentského hodnocení kvality (předmětová anketa 

a další nástroje) a tomu, jaká opatření a s jakými výsledky byla přijata.  

Cíle rozvoje studijního programu B-FIN byly za poslední rok zaměřeny především na reakreditaci stud. 

programu, jež byla úspěšně získána v dubnu 2024 se čtyřletým horizontem, a v jejím rámci na 

implementaci nového celofakultního základu bakalářského studia, změny v požadavcích na úspěšné 

ukončení studia a průběh státní závěrečné zkoušky včetně požadavků na závěrečné práce. 

Uplynulý rok uskutečňování stud. programu B-FIN a N-FIN vedl k dosažení lepších výsledků jak 

v případě přijímacího řízení (vysoký percentil pro přijetí), tak i v případě studijní úspěšnosti 

(odhlédnuvše od ukončování studia v prvním semestru, které v ukazateli nefiguruje). Co se týče 

výsledků studentského hodnocení kvality (předmětová anketa a další nástroje), výsledky se jeví stabilně 

pozitivní a navíc je kladen ještě větší důraz na komplexní reakci vyučujících a garantů předmětů na 

podněty plynoucí z předmětové ankety. 

V případě stud. programu B-FUD Finance, účetnictví a daně bylo v rámci přijímacího řízení pro 

akademický rok 2024/2025 podáno celkem 95 přihlášek zájemců o studium. To je pokles o cca 14 % 

oproti akademickému roku 2023/2024, kdy bylo podáno 111 přihlášek. Přijato bylo 48 studentů, což je 

přibližně stejný počet jako v minulém akademickém roce. V rámci státní závěrečné zkoušky úspěšně 

ukončilo studium 8 studentů, úspěšnost u SZZ činila 100 %. Studijní neúspěšnost činila 33,6 %, což je 

mírně vyšší hodnota, než byla v minulém roce, přesto vzhledem k předchozím zkušenostem 

s kombinovaným studiem v letech předcházejících je toto číslo relativně slušné, neboť řada ukončení 

studia není z důvodu pouze studijní náročnosti, ale často i z osobních důvodů. Vzhledem k profesnímu 

zaměření stud. programu B-FUD není na internacionalizaci studia kladen vyšší nárok, byť samozřejmě 

například zahraniční publikace jsou standardní součástí povinné či doporučené literatury u většiny 

předmětů. 

 

2. Popište podstatné a nepodstatné změny ve studijním programu, ke kterým došlo za poslední 

hodnocené období (typicky od posledního zasedání programové rady). 

V případě nepodstatných změn uskutečněných v garantovaných programech B-FIN a N-FIN od 

posledního zasedání Společné programové rady před zahájením PS 2024 se jedná především o změny 

garantů předmětů - viz přílohy Zápisu. Změny byly při zasedání Společné programové rady vzaty na 

vědomí. Do souhrnu nepodstatných změn náleží ještě změny v jazyce výuky následujících předmětů, a 

to BPF_STAF Statistika pro finance –> Statistics for Finance, dále MPF_FIDE Finanční deriváty –> 

Financial Derivatives a MPF_EARB Ekonomika a řízení bank –> Bank Management, jež jsou uvedeny 

rovněž v bodě 3. 

U programu B-FUD Finance, účetnictví a daně v minulém roce došlo pouze k nepodstatným změnám 

v rámci SP. Ke změně garantů došlo u předmětů Finanční management a Základy managementu. 

Zejména u Základů managementu je změna motivována i snahou zvýšit studijní úspěšnost v rámci 

tohoto předmětů. Předmět Manažerské účetnictví byl přesunut v doporučeném studijním plánu ze 4. 

semestru do semestru 3., což umožní vyrovnanější studijní zátěž studentů v rámci specializace 

zaměřené na účetnictví. 
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3. Popište, do jaké míry se podařilo naplnit stanovené cíle, zhodnoťte plán rozvoje, který jste 

vypracovali během posledního hodnocení a formulujte cíle na následující období.  

Cíle rozvoje studijního programu B-FIN byly za poslední rok zaměřeny především na reakreditaci stud. 

programu, jež byla úspěšně získána v dubnu 2024 (na příští 4 roky), a v jejím rámci na implementaci 

nového celofakultního základu bakalářského studia, změny v požadavcích na úspěšné ukončení studia 

a průběh státní závěrečné zkoušky včetně požadavků na závěrečné práce. Dále pak na inovace obsahu 

jednotlivých předmětů a jejich excelence v návaznosti na legislativní změny a na požadavky trhu práce, 

a také zvýšení internacionalizace v rámci kurikula a mobility studentů. Cíl rozvoje SP stanovený 

v podobě zvýšení zahraniční mobility studentů se stal cílem dlouhodobým (2023-2028), vztahuje se 

k němu komentář zástupce studujících Bc. M. Horáka – viz níže. Cíl zaměřený na revizi předmětové 

skladby v rámci stud. programu B-FIN se zřetelem na umožnění absolvování předmětů z oblasti financí 

v češtině nebo angličtině pomáhá naplnit předmět Statistics for finance s kódem BPF_STAF (prof. Š. 

Lyócsa).  

Cíle rozvoje stud. programu N-FIN se daří naplňovat. Konkrétně cíl zaměřený na kvalifikační růst akad. 

pracovníků (v horizontu 2023-2028) podpořilo úspěšné habilitační řízení doc. T. Plíhala na ECON MUNI 

v roce 2023, probíhající inaugurační řízení na ECON MUNI prof. Š. Lyócsi a současné přijetí doc. T. 

Výrosta na plný úvazek. Cíl podporující excelentnost stud. programu N-FIN je průběžně naplňován 

pomocí realizace projektu Program pro podporu excelentních studijních programů MU s kódem 

MUNI/ESPRO/0882/2023 a s názvem „Finance education for AI revolution and ESG responsibility“. Cíli 

zvýšení internacionalizace napomůže překlopení výuky vybraných předmětů do AJ – jedná se o 

předměty Financial Derivatives (doc. T. Plíhal), Economics and Management of Banks (prof. E. 

Horvátová) a International Finance (M. Moravcová, Ph.D.). Cíl orientovaný na zvýšení 

internacionalizace a zahraniční mobility studentů by mohlo podpořit odlišení nabídky zahraničních 

univerzit pro jednotlivé specializace stud. programu N-FIN, protože nabízené kurzy při pobytu studentů 

ECON MUNI na zahraničních univerzitách se v některých případech nepřekrývají se standardem 

obvyklým na univerzitách českých – viz komentář zástupce studujících Bc. M. Horáka níže. Cíl označený 

jako „Lepší propagace SP N-FIN“ je naplňován ve spolupráci s OVV ECON MUNI v časovém horizontu 

2023-2028. 

B-FUD Finance, účetnictví a daně: 

Cíl: Vyhodnotit dílčí změny v obsahu a rozsahu předmětů, u nichž došlo k úpravám v roce 2023 (Základy 

aplikované statistiky, Akademické a odborné psaní, Základy veřejných financí). 

Vyhodnocení – dle výsledků studentské ankety jsou všechny uvedené předměty hodnoceny pozitivně a 

nebyly již zaznamenány kritické ohlasy z minulých let. Cíl se tedy daří plnit. 

Cíl: Vyhodnocení funkčnosti praxí 

Zejména z hodnocení výsledků praxí a jejich finálních prezentací studenty vyplývá, že se daří plnit 

základní cíle praxí. Většina praxí studentů je navázána na předpokládaný či již realizovaný obsah 

závěrečné práce. Pokud nikoliv, i tak dochází k realizaci praxí odpovídajících studovanému programu. 

Závažnější nedostatky nebyly zaznamenány. 

 

4. Pokud jsou ke studijnímu programu přiřazeny programy celoživotního vzdělávání, zhodnoťte 

uplynulý rok jejich uskutečňování, popište změny a plány pro další rozvoj programu CŽV na základě 

zpětné vazby účastníků. 

B-FUD Finance, účetnictví a daně: 
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K programu je přiřazen program CŽV Finanční poradenství – Generali Česká pojišťovna. Tento program 

úspěšně ukončilo 8 zaměstnanců Generali ČP, kteří pokračují ve studiu v rámci programu B-FUD 

Finance, účetnictví a daně. Jednalo se pravděpodobně o poslední ročník vzdělávání zaměstnanců 

Generali ČP z důvodu postupného utlumování kombinovaného studia na ECON MUNI. 

 

5. Prostor pro komentáře a postřehy nad rámec výše uvedených témat. 

Zpětná vazba od zástupce studujících N-FIN Bc. M. Horáka (připojen online via MS Teams):  

Bylo by vhodné ověřit dostupnost kurzů financí a účetnictví na zahr. univerzitách pro studenty vyjíždějící 

na Erasmus do zahraničí a pokusit se navýšit počet partnerských univerzit nabízejících kurzy financí a 

účetnictví pro odjíždějící studenty. Nároky jednotlivých specializací v rámci stud. programu N-FIN na 

vyjíždějící studenty se mohou mírně lišit se zřetelem na nabídku kurzů na zahr. univerzitách. 

Zpětná vazba od zástupce zaměstnavatelů absolventů Ing. J. Svobody: 

Ing. J. Svoboda působící v konkrétní finanční instituci (UniCredit Bank) vyjádřil spokojenost 

s připraveností absolventů i dosavadních studentů stud. programů Finance na požadavky praxe 

odrážející změny v právních předpisech a změny probíhající na trhu práce.  

B-FUD Finance, účetnictví a daně: 

V příštích letech se předpokládá postupné utlumování kombinovaného studia na ECON MUNI. V příštím 

akademickém roce však ještě bude realizováno přijímací řízení do programu.  

Dle vyjádření zástupkyně studujících B-FUD paní A. Alexandridu ve Společné programové radě 

aktuálně nejsou mezi studenty závažnější požadavky a problémy týkající se programu, bude tedy 

pokračováno především ve vyhodnocování opatření z minulých let. Studentská zástupkyně byla 

vyzvána, aby případná zjištění komunikovala s garantem programu průběžně. Není nutno čekat na 

zasedání Programové rady. 

 

Přílohy: 

1) Přehled nepodstatných změn B-FIN, B-FUD a N-FIN. 

 

 

Zpracoval/a: doc. Ing. Eva Vávrová, Ph.D., Ing. Petr Valouch, Ph.D. 

Dne: 8.10.2024 

Zpětná vazba od zástupce studujících B-FIN J. Okrouhlicy byla orientována na podporu 

internacionalizace stud. programů FIN. 


